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Plats Hållbarheten/KS-salen, Stadshuset 

Sammanträdestid 2023-10-19, kl. 14:00 – 16:00

Närvarande representanter

Ledamöter Gerd Silk, ordförande, SPF Seniorerna
Anita Andersson, (SN) 
Britt-Marie Jonsson, PRO
Ulla Richardsson, SPF Seniorerna
Catharina Berghorn, SKPF

Ersättare                             Eva-Lotta Abrahamsson, SPF Seniorerna
Jonny Karlsson, SPF Seniorerna
Birgitta Almqvist, SPF Seniorerna
Monica Janfalk-Karlsson, SKPF

Tjänstemän Lina Österhult, sekreterare, Falkenbergs kommun
Martina Lund, biträdande socialchef
Anna Hurtig, enhetschef Rehab, socialförvaltningen

Paragrafer §§ 53–65

Justering Ordföranden Gerd Silk och Britt-Marie Jonsson

Digitala underskrifter Ordföranden Gerd Silk 
Justerare Britt-Marie Jonsson

Protokollet justerat 2023-10-30
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§ 53 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 54 Val av justerare
 Till justerare väljs Britt-Marie Jonsson. 

§ 55 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

Sammanfattning ärendet 
Dagordningen godkännes. 

§ 56 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

Sammanfattning ärendet 
Genomgång av förra mötets protokoll.

§ 57 Aktuella frågor i kommunen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Ulla Richardsson informerade om att planerna på ett nytt äldreboende i Vessigebro. 

§ 58 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.
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Sammanfattning av ärendet
Catharina Berghorn informerade från möte med Regionala pensionärsrådet, RPR. 
Mötets tema var den politiska processen fram till ett beslut om lokalisering av regionens 
sjukhus. På mötet informerades och hölls dialog om framtidens primärvård. Ett bildspel 
om god och nära vård skickades med ledamöterna för att visa för respektive 
pensionärsorganisation. 

Det informerades även om att det finns 5-10 postcovid patienter i regionen. Vården för 
dessa är inte gemensamt organiserad utan de vårdas i den ordinarie vården. 

Rådet anser att frågan om lokalering av sjukhus i regionen är en viktig fråga och önskar 
att RPR eller KPR ska få ha synpunkter på förslaget. Mikaela Waltersson bjuds in för 
att informera om inriktningsbeslutet. 

Diskussion om Hallandstrafiken och trappklättrare i färdtjänsten. 

Fråga om hur samverkan sker mellan KPR och RPR? 
Rådet har ledamöter som också sitter i RPR, annars sker ingen samverkan mellan RPR 
och KRP. 

 
§ 59 Rapport från Kommunstyrelsen     

Sammanfattning av ärendet
Ärendet utgår.

§ 60 Rapport från Socialnämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel, GNHH, har varit på studiebesök på 
Hjälpmedelscentralen i Halmstad vilket var en positiv upplevelse. En utbildningsdag 
med Region Halland om god och nära vård med genomfördes på Tallgläntan. 

På socialnämndens nästa möte kommer bland annat följande ärenden hanteras: LOV-
företaget NyKraft Assistans har ansökt om att driva hemtjänst i kommunen, uppföljning 
av Dals ängar samt en motion om psykisk ohälsa. Önskemål att KPR får en redogörelse 
om nämndens besparingar inför nästa år samt hur stadsbidragen används. 

§ 61 Rapport från Kultur-, fritids- och tekniknämnden

Sammanfattning av ärendet
Ärendet utgår. 
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§ 62 Revidering av rådets arbetsordning     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna förslag till ändring av rådets arbetsordning.

2. Översända beslutet till kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet
Kommunala funktionsrättsrådets arbetsordning beslutades av kommunstyrelsen 2021-
02-09. Nu behövs en korrigering av antalet politiska ledamöter göras.

Under 2 § Rådets sammansättning föreslår en korrigering av antalet politiska ledamöter 
samt ersättare från tre till fyra. Rådet politiska ledamöter består av en representant från 
kommunstyrelsen, två från socialnämnden och en från kultur-, fritids- och 
tekniknämnden.

Motivering av beslut
Ändring av arbetsordningen fastställs av kommunstyrelsen. Pensionärsorganisationerna 
i rådet och berörda nämnder ska beredas möjlighet att lämna synpunkter före ändringar 
beslutas. Översyn av arbetsordningen för eventuell revidering sker vart fjärde år. Nu 
föreslås att en mindre korrigering av antalet politiska ledamöter görs.

Rådet vill även framföra vikten av de politiska ledamöternas deltagande på rådsmötena. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag, 2023-10-05 
Förslag till ny arbetsordning, 2023-10-05 
Arbetsordning för Kommunala pensionärsrådet

§ 63 Information om Hjälpmedelsservices verksamhet

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Anna Hurtig, enhetschef Rehab, informerade om hjälpmedelsservice verksamhet med 
hjälpmedel för de som har hemtjänst. 

Gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel, GNHH, avgör vilka hjälpmedel 
som ska vara kostnadsfria och ska kunna förskrivas. Det ska finnas ett gemensamt 
sortiment i Falkenberg. 

Syn- och hörselcentralen förskriver och lämnar ut syn- och hörselhjälpmedel. Tidigare 
har det funnits syn- och hörselinstruktörer anställda av kommunerna men inte längre, 
detta var en ekonomisk prioritering då de inte användes så mycket. Rådet önskar 
samverkan mellan kommun och region, syn- och hörselinstruktörer är viktiga och 
pensionärsorganisationerna önskar att de funnits kvar i kommunen. 
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Hjälpmedel förskrivs utefter behov och de lånas kostnadsfritt så länge behovet finns, 
kommunen tar kostnaden. De som inte behöver sitt hjälpmedel längre får själva ansvara 
för att lämna tillbaka det. Flyttar man till ett särskilt boende är hjälpmedlet fortfarande 
kommunens ansvar. Det går bra att ha hjälpmedel på två ställen under en period. 

Hjälpmedelcentrum i Halland tillhandahåller rullstolar, skotrar, gånghjälpmedel, 
träningshjälpmedel med mera. I Falkenberg finns grundutrustning på särskilda boenden 
och det ansvarar kommunen för. Det finns även jour-service för fel som kan inträffa på 
kvällar och helger.

Verksamheten har lokaler på Murarevägen och även på vårdcentralerna. Det kan finnas 
hjälpmedel på vårdcentralerna eftersom det finns förskrivare där, men de är för de 
patienter som kan ta sig till vårdcentralen. Kan man inte ta sig till vårdcentralen kan 
man bli inskriven i hemsjukvården.

Fråga från rådet om hemtjänsten har kunskap om hörselhjälpmedel som ofta är 
komplexa hjälpmedel. Svar att detta inte är kommunens hjälpmedel och de kan inte 
heller hantera dem. Kommunen får inte hjälpa till med de hjälpmedel de inte har 
förskrivit. 

Fråga från rådet om rehabilitering i hemmet. Är man inskriven i hemsjukvården ska 
man får sin rehabilitering av kommunens personal. Kommunens arbetsterapeuter och 
fysioterapeuter får prioritera efter behov och det är inte alltid de hinner med alla. 
Förvaltningen jobbar även med vardagsrehabilitering som undersköterskor kan hjälpa 
till med. Hemtjänsten kan även utföra träningsprogram, även om arbetsterapeuter och 
fysioterapeuter startar upp träningen.  

§ 64 Information från socialförvaltningen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Martina Lund, biträdande socialchef, svarade på tidigare ställda frågor från 
pensionärsorganisationerna. 

a. Skyddad yrkestitel för undersköterskor 
a. Många undersköterskor har ansökt men det är lång handläggningstid, 

åtta av dem har fått sin skyddade yrkestitel och registrerat den hos 
kommunen. 

b. Servicetjänster i hemtjänsten. 
a. Rådet har tidigare fått information om att förvaltningen önskar skilja på 

omvårdad och service. Det är en komplex fråga då det även kan vara en 
vinst att undersköterskorna även gör servicetjänsterna, till exempel för 
de som har hemtjänst flera gånger per dag. För andra personer kan det 
räcka med enbart en serviceinsats. De är en utmaning att hitta ett 
hållbart arbetssätt, både resursmässigt och miljömässigt, dessutom vill 
förvaltningen att personalen ska kunna jobba heltid. 
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c. Rehabilitering i hemmet. 
a. Anna svarade på frågan ovan. 

d. Rekryteringen av socialchef.
a. Rekryteringen pågår och många ansökningar har kommit in. Den här 

veckan har en första omgång Teams-intervjuer genomförts med sju 
kandidater. Nästa vecka genomförs fysiska intervjuer med tre personer. 

e. Hur kan dygnsvilan påverka öppettiderna på mötesplatserna?
a. De som jobbar på mötesplatserna jobbar även i hemtjänsten och det 

påverkar dygnsvilan, Däremot ser förvaltningen över hur de ska jobba 
med dessa tjänster framöver och att rätt resurser finns på rätt ställe. 

i. Pensionärsorganisationerna anser att det börjar bli dyrt att hyra 
lokaler på Mölle. Samtidigt är de även frivilliga på 
mötesplatserna. 

ii. Pensionärsorganisationerna har synpunkt på att man även 
behöver ta hänsyn till de olika mötesplatsernas förutsättning, till 
exempel behövs inte samma öppettider på alla ställen. 

§ 65 Övriga frågor 

Riktlinje för mötesplatser
Information från kultur-, fritids- och teknikförvaltningen att ett processdirektiv är 
framtaget, detta innehåller tre olika målområden. KFT kommer bjuda in till 
workshop gällande de olika delarna, där varje arbetsgrupp kommer att ta fram en 
tidsplan för sitt aktuella område. Inbjudningar kommer troligen skickas ut innan året 
är slut. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ledamot: Britt-Marie JonssonVice ordförande: Gerd Silk
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